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Best Natuurpuntlid 
 
We leven in vreemde tijden vandaar dat dit jaar ook de Algemene 

Ledenvergadering van Natuurpunt Diest niet op normale manier kan 
plaatsvinden. 

Natuurlijk zouden we u veel liever in persoon een overzicht willen geven van 
onze werking, maar de Covid-19 epidemie dwingt ons om creatief te zijn. We 

hebben overwogen onze ledenvergadering online te organiseren. Uiteindelijk 
zijn we daar toch van af gestapt omdat we vermoeden dat we dan maar een 

klein deel van onze leden bereiken. En een algemene ledenvergadering wil nu 
juist per definitie liefst alle leden bereiken. Vandaar dat we gekozen hebben 

voor deze manier van vergaderen. 
 

Wat ligt er nu voor u? 
 

De Algemene Ledenvergadering moet volgens de wetgeving de volgende 

onderdelen bevatten.: 

 Stemming over het jaarverslag 
 Stemming over het financieël verslag 

 Beoordeling van het afdelingsbestuur 
 Voorstelling van de begroting. 

 Voorstelling van het werkingsprogramma 
 Verkiezing nieuwe bestuursleden 

 Aanduiding van de stemgerechtigde leden voor de algemene 
vergaderingen van Natuurpunt vzw, Natuurpunt Beheer vzw, Natuurpunt 

Studie vzw en Natuurpunt CVN vzw.  

Deze extra nieuwsbrief bevat de presentaties zoals die normaal tijdens de ALV 

getoont worden om u een overzicht te geven van waar Natuurpunt Diest zich 
het afgelopen jaar mee bezig heeft gehouden en waar we ons in het komende 

jaar op willen gaan richten. Dit samen vormt het jaarverslag en het financieël 
verslag over 2020 gecombineerd met de begroting en het werkingsprogramma 

voor 2021.  
Alle bestuursleden hebben zich uitgesproken dat zij zich graag opnieuw in 

willen zetten voor onze afdeling in het komende jaar. Nieuwe leden voor het 
bestuur zijn natuurlijk altijd welkom. 

Wat betreft de stemgerechtigde leden voor Natuurpunt Mechelen: onze 

afdeling wordt vertegenwoordigd door 4 stemgerechtigde leden. Tot nu toe zijn 
deze steeds gekozen uit het zittende bestuur op basis van hun kennis van de 

werking van de betreffende vzw. Echter, ook gewone leden kunnen aangeduid 
worden als stemgerechtigd lid. Door het wegvallen van Bart Mandervelt hebben 

we ons stemgerechtigd lid voor Natuurpunt Studie vzw verloren. We zijn dus 
op zoek naar een nieuwe kandidaat hiervoor en u vindt een oproep hiervoor op 

het stemformulier. 
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Indien u vragen heeft over onze werking of over de financiën horen we dat 

graag van u. Dat kan per e-mail op berglinden@qsources.be of per telefoon op 
het nummer 0478960171. Indien we geen reactie van u ontvangen gaan 

we er van u uit dat u het er mee eens bent dat we op de voorgestelde 
weg voortgaan. 

Verder vindt u in deze extra nieuwsbrief ook een enquête. We hopen hiermee 
een beeld te krijgen van wat u interesseert en daardoor onze werking beter op 

uw wensen af te stemmen. De bevraging kan online ingevuld worden als u 
deze nieuwsbrief online ontvangt. Voor de leden die deze nieuwsbrief op papier 

ontvangen: zij kunnen de ingevulde enquête in de bus doen bij één van de 
bestuurleden. De adressen vindt u in deze nieuwsbrief. 

 
We zijn heel benieuwd naar uw reacties. 

 
Graag willen we u een gezond 2021 toe wensen, waarin sociale contacten weer 

mogelijk worden en we wensen u veel wandel-, fiets- en jogplezier toe in de 

natuur in en om Diest. 
 

Filip Meyermans 

Yves Beken 

Pieter Renty 

Saskia van den Berg 

  

mailto:berglinden@qsources.be
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Wat organiseerde Natuurpunt Diest in 2020? 
 
Het jaar 2020 begon goed met half januari een nieuwjaarsdrink aan de veldschuur. Hier 
konden we nog onbezorgd toasten op een goed werkingsjaar. 
 

Eind januari kwamen de leerlingen van het 
5e en 6e leerjaar KSD campus 
Voorzienigheid in het kader van Educatief 
Natuurbeheer werken op het 
Boerenkrijgplein, waar zij het takhout van 
de talud die in hakhoutbeheer is gezet 
hebben opgeruimd en verhakseld en het 
dikkere hout afgevoerd. 

 
Lucien gidste begin februari een heel 
interessante wandeling rond mossen in 
Gerhagen. Met deze wandeling behaalde 

hij met glans zijn diploma Natuurgids. We plannen samen met Lucien ook in Dassenaarde eens 
een mossenwandeling te organiseren. 

 
Begin februari kwamen de leerlingen van 
het 6e leerjaar van BS Station werken op 
de Lazarijberg. Het was een koude dag, 
dus de leerlingen hebben stevig 
doorgewerkt. De ploeg had als 
voorbereiding Amerikaans vogelkers 
gezaagd in het bos en de leerlingen 
hebben alles wat was gezaagd uit het bos 
gesleept. Het takhout werd op grote hopen 
gelegd en het brandhout werd netjes 
opgestapeld. Enkele dagen later hebben 
de vaste vrijwilligers het takhout dan 
verhakseld en het brandhout naar de 
Veldschuur gebracht. 

 
 
Leerlingen van de Warandeschool 
gingen die namiddag aan de slag in het 
Webbekomsbroek. Daar waren wilgen 
geknot. De Bremberg wilde graag 
wilgentakken hebben om op hun 
speelterrein een wilgenhut te bouwen 
dus de leerlingen van de Warandeschool 
hebben alle bruikbare takken klaar 
gelegd voor de Bremberg en kleinere of 
te dikke takken verhakseld onder leiding 
van de groen-arbeiders van het 
Provinciaal Domein Halve Maan. 
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De cursus Natuurfotografie voor groentjes was een groot succes met 18 deelnemers. De theorie 
zorgde voor een goede onderbouwing van de kennis over natuurfotografie met veel praktische tips 
van de lesgever. Tijdens de excursie in Dassenaarde leefde de deelnemers zich uit en werden veel 
mooie foto’s genomen. Nabespreking van deze 
foto’s leverde de deelnemers weer veel praktische 
tips op om hun foto’s nog verder te verbeteren. 

 
 

 
De Algemene Ledenvergadering was 
in 2020 een minder geslaagde editie. 
Dat lag niet aan de presentaties, die 
als altijd informatief en interessant 
waren, maar wel aan het weer. In de 
week voorafgaande aan de ALV was 

het erg slecht weer en op de dag van de vergadering stormde het en was er een algemene 
waarschuwing om niet naar natuurgebieden te gaan vanwege gevaar van vallende takken en 
bomen. Er kwamen dan ook maar weinig deelnemers voor de vergadering opdagen. Heel jammer, 

maar begrijpelijk. 

 
De eerste beheerdag van het jaar 
trokken we de vallei in naar de 
weides vlakbij hoeve de Mot. Daar 
staan enkele oude knotwilgen die 
door de ploeg waren geknot. De 
vrijwilligers hebben de dunne takken 
verhakseld en het dikkere hout naar 
de veldschuur gebracht om te worden 
verkocht als brandhout. 

 
 
 

En toen sloeg Covid-19 toe. In het begin hoopte 
we nog dat enkele activiteiten alleen uitgesteld 
hoefde te worden, maar dat bleek ijdele hoop. 
Van uitstel kwam uiteindelijk afstel en onze 
werking viel, net als die van vele andere 
organisaties, voor enkele maanden stil. 
De vogelcursus van de Vogelwerkgroep Oost 
Brabant werd na één les geannuleerd, de 
beheerwerkdagen van maart en april, de Trefdag 
van vzw Trage Wegen, de lezing en de 
wandeling over Life Delta, Tour Mundi, de Run 
for Nature de cursus Wilde Bijen, Expeditie Natuurpunt, de avondwandeling in Dassenaarde en de 
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Nacht van de Vleermuis konden allemaal niet door gaan. Jammer genoeg moesten ook alle 
wandelingen in het kader van Educatief Natuurbeheer worden geannuleerd. 
De enige uitzondering in deze periode was de Zomerwerkdag in juli. Die kon met speciale corona-
maatregelen gelukkig wel door gaan. Met een groep enthousiaste vrijwilligers, die blij waren weer 
eens in de natuur aan het werk te kunnen werd maaisel opgeruimd op de Drie Zillen. Een nat 
grasland dat zich mooi ontwikkeld en waarbij niet maaien het beheer behoorlijk achteruit had 
kunnen zetten. 

 
En gelukkig kon het zomerkamp van de JNM 
Hageland ook doorgaan in Dassenaarde. De 
oudere groep werkte in ruil voor de 
kampplaats een dag in Dassenaarde. Zij 
hebben hooi afgedragen van de Schans in de 
vallei onder het Bolhuis. De jongere JNM-ers 
hebben tijdens hun activiteiten heel wat afval 
geruimd in het kader van Operatie Proper. 

 
 
 

 
In het najaar was er even een periode dat de 
werking weer hervat kon worden, met in 
achtneming van strenge regels. 
We trapte af met een fijne werkdag op de 
Lazarijberg, waar we maaisel en houtopslag 
verwijderde van de zuidhelling. Deze helling 
zijn we aan het verschralen om er weer de 
rijk bloeiende weide van weleer van te 
maken. Tijdens deze werkdag mochten we 
enkele nieuwe gezichten verwelkomen. 
 

 
 
In september hebben we al sinds 2009 
een jaarlijkse ontmoetingsdag met de 
afdeling Tessenderlo. Afwisselend 
georganiseerd door Diest en 
Tessenderlo. Dit jaar maakten we er een 
ontmoeting van 3 afdelingen van en 
gingen we wandelen in Catselt, dat 
beheerd wordt door de afdeling 
Scherpenheuvel-Zichem. Met een 
beperkt aantal deelnemers voorzien van 
mondmasker wandelden we in een 
heerlijk zonnetje door Catselt en kregen 
we deskundige uitleg van de vrienden 
van het beheerteam aldaar. 
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In het kader van de Week van 
het Bos komt BS Molenstede al 
vele jaren naar Dassenaarde. 
Gelukkig kon ook deze 
wandeling doorgaan. Het 3e 
leerjaar luisterde 
belangstellend naar uitleg over 
vogels en mocht als beloning 
nog even heerlijk spelen op de 
Speelweide. 
 

 
Ook de lezing over het mysterie 

van de Vogeltrek in samenwerking met het bezoekerscentrum Webbekomsbroek kon doorgaan, 
echter wel maar maar de helft van het 
aantal deelnemers waarvoor normaal 
gezien plaats was geweest. Koen Leysen is 
een bevlogen vogelaar en vertelde honderd 
uit over trekvogels en vogeltrek. Jammer 
dat we veel belangstellenden voor deze 
lezing moesten weigeren. Misschien dat we 
deze lezing over niet al te lange tijd opnieuw 
programmeren. 
Tijdens de beheerwerkdag van oktober 
werd door de ploeg een houtkant terug 
gezet die de eronder staande omheining 
volledig overwoekerde en kapot had 
gemaakt, waardoor de koeien van 
Bioboerderij het Bolhuis uit de vallei konden 
ontsnappen met alle gevolgen van dien. De 
werkdag werd nog even spannend omdat een vrijwilliger aan zijn hoofd gewond raakte en naar 
Spoed werd gebracht, maar enkele dagen later bleek het gelukkig mee te vallen en na korte tijd 

was de vrijwilliger weer 
volledig genezen. 

 
Een hele grote teleurstelling 
was dat de viering van 35 
jaar Natuurpunt Diest niet 
door kon gaan. We hadden 
hiervoor al de Lakenhal 
gereserveerd en enkele 
strekers gecontacteerd voor 
een academische zitting. 
Ook plande we een 
tentoonstelling van 
natuurfoto’s en 
wandelingen. Maar omdat 
een grootste viering veel 
voorbereiding vraagt 
hebben we al voor de zomer 
moeten besluiten dat dit 
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tijdens de Covid-19 uitbraak niet door kon gaan. Aangezien we ook in 2021 nog niet van Covid-19 
af zijn is deze viering voorlopig even in de ijskast gezet en wachten we op het volgende jubileum: 
Natuurpunt Diest 40 jaar in 2025. 
Na oktober viel de werking weer volledig stil. Geen werkdagen meer, geen activiteiten met scholen 
meer en geen georganiseerde wandelingen meer. 

 

 

 

 

Wat willen we in 2021 organiseren? 

 
Ondanks dat Covid-19 nog altijd in het land is hebben we toch een activiteitenkalender voor 2021 
opgesteld. We blijven hopen dat we het virus overwinnen en onze werking weer enigszins normaal 
op kunnen starten. U ontving de kalender voor 2021 al in de vorige nieuwsbrief, maar voor de 
volledigheid nemen we hem hier nogmaals op. 
 

  Activiteitenkalender Diest 2021 
 

  

 Alles onder voorbehoud dat het mogelijk is vanwege de Corona 
maatregelen 

jan     

 zaterdag 
30/01/2021 

Nieuwjaarsdrink en ALV 
ONLINE 

BCWB 17:00 tot 20:00 
uur 

 dinsdag 
12/1/2021 

Hagelandse winteravond – 
Het Webbekoms Broek 
AFGELAST VANWEGE  COVID-
19 

BCWB 20:00 tot 23:00 
uur 

 dinsdag 
26/01/2021 

Voorzienigheid werken in 
Webbekomsbroek 

ENB VM en NM 

     

feb vrijdag 
12/02/2021 

Station werken op Lazarijberg ENB 09:00 tot 12:00 

 vrijdag 
12/02/2021 

Warandeschool werken in 
Webbekomsbroek 

ENB 13:00 tot 15:00 

 woensdag 24 
/2/2021 

Hagelandse winteravond: 
Herintroductie van 
 bedreigde soorten: een 
succesverhaal of een 
 tijdelijk oplapmiddel. 

BCWB 20:00 tot 23:00 
uur 

 zaterdag 
27/2/2021 

Beheerwerkdag Dassenaarde 13:00 tot 17:00 
uur 

     



9 

mar     

 dinsdag 
16/3/2021 

Hagelandse winteravond – 
het Fort Leopold, 
 een combinatie van erfgoed 
en natuur 

BCWB 20:00 tot 23:00 
uur 

 zaterdag 
20/03/2021 

Beheerwerkdag Dassenaarde 13:00 tot 17:00 
uur 

     

apr     

 zaterdag 
17/04/2021 

Beheerwerkdag Lazarijberg 13.30 tot 17.30 
uur 

 zaterdag 
24/4/2021 

Trefdag Trage Wegen Begijnhof  

     

may     

 zondag 
09/05/2021 

Run for Nature Dassenaarde 10:00 tot 12:00 
uur 

     

jun     

 woensdag 
02/06/2021 

Wilde bijen theorie BCWB 19:30 tot 22:00 
uur 

 zaterdag 
12/06/2021 

Wilde bijen excursie nog te bepalen 10:00 tot 13:00 
uur 

 woensdag 
16/06/2021 

Wilde bijen theorie BCWB 19:30 tot 22:00 
uur 

 zaterdag 
19/06/2021 

Avondwandeling Dassenaarde 19:00 tot 21:00 
uur 

 woensdag 
23/06/2021 

Wilde bijen theorie BCWB 19:30 tot 22:00 
uur 

 zaterdag 
26/06/2021 

Wilde bijen excursie nog te bepalen 10:00 tot 13:00 
uur 

     

jul     

 zat 3 en zo 
4/07/2021 

Werkfolk Dassenaarde  

 zaterdag 
17/07/2021 

Wandeling LIFE Delta Webbekomsbroek 14:00 tot 17:00 

aug     

 zaterdag 
28/08/2021 

Nacht van de Vleermuis 
in Fort Leopold 

Diest 19:30 tot 23:00 
uur 

     

sep     

 zondag 
12/09/2021 

Burenpraat Tessenderlo 13:30 tot 18:00 
uur 
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 zondag 
19/09/2021 

50-jaar NPOB Werchter  

 zaterdag 
25/09/2021 

Beheerwerkdag Dassenaarde 13.30 tot 17.30 
uur 

     

oct     

 zaterdag 
09/10/2021 

Beheerwerkdag  Lazarijberg 13:30 tot 17:30 
uur  

 dindag 
5/10/2021 

Weetjes en verhalen 
 paddenstoelen 

BCWB 19:30 tot 22:00 
uur 

 zondag 17/10/21 Paddenstoelenwandeling Dassenaarde 14:00 tot 17:00 
uur 

     

nov     

 woensdag 
17/11/2021 

Hagelandse winteravond: nog 
te bepalen 

BCWB 20:00 tot 23:00 
uur 

 zaterdag 
20/11/2021 

Beheerwerkdag Dassenaarde 13.00 tot 17.00 
uur 

     

dec     

 
We kijken er naar uit om u weer te ontmoeten op één of meerdere van deze activiteiten en 
onze passie voor de natuur te kunnen delen met u. 
 
Graag tot ziens in Dassenaarde ! 
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Beleid in 2020 

 
2020 was voor het natuur en milieubeleid in onze stad zeker geen slecht jaar. 
Maar op het bestuur en de diensten moeten we niet te hard op rekenen. We 

overlopen even enkele dossiers met de huidige stand van zaken. 
 

Beheersplan Wallen in Diest 
Na enkele vergaderingen en terreinbezoeken in aanwezigheid van Natuurpunt 

Diest, het Agentschap voor natuur en bos (ANB) en het bezoekerscentrum 
Webbekomsbroek (provincie) werd er in overleg en met ieders goedkeuring 

een beheersplan opgesteld. 
Maar bij de eerste uitvoering van het plan 

(het verwijderen van enkele dode bomen) 
hadden we al een kink in de kabel nl.  

de milieudienst van onze stad, hoewel  
ze steeds werden uitgenodigd maar hun kat  

stuurden. 

Ze vonden het nodig om de het plan ter  
discussie te stellen en schakelden een  

bemiddelaar tussen de diensten van ANB in  
Op het einde van de vergadering werd  

het beheersplan (zonder een letter te wijzigen) 
aanvaard. Nu komt het erop aan dat iedereen  

het plan respecteert en uitvoert. 
 

ANB voerde reeds de nodige werken uit tegenover  
het stationsplein en nog dit jaar zal er een brug worden  

geplaatst over de zwarte Beek richting de middenwal. 
Ook Leuvenaar zal gedeeltelijk toegankelijk zijn voor de wandelaars. 

Het achterste gedeelte wordt afgesloten en de kruidkamers worden ingericht 
voor vleermuizen. 

De provincie heeft ook niet stilgezeten en zorgde voor het beheer van het 

Boerenkrijgplein en op de doorsteek van de wallen naar het bezoekerscentrum 
werd het afgesproken maaibeheer toegepast en werden klimaatbomen 

aangeplant. 
 

Delta Life Natuurbeheersplan Webbekomsbroek en Borchbeemden. 
Ook in dit dossier is de kogel door de kerk en is de visie rond 

natuurontwikkeling en het beheersplan opgesteld en door de minister Zual 
Demir goedgekeurd. 

Er werden reeds kleine beheerwerken uitgevoerd maar vanaf 2021 zullen de 
grote werken starten. 
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Geplande werken door ANB. 

 

1 verwijderen van jonge wilgenopslag en herstel naar grasland en wetlands: 
 ter hoogte van de inlaat. 

 buitenbekken tegen de tussendijk. 
 wilgenopslag in de rietzones. 

 populierenbos achter de halve maan. 
 

2 wetlandherstel: 
 buitenbekken tegen de Badstraat rond  

 de vijvers van Ceusters (sparren). 
 houtkant langs spoorweg. 

 Leighgracht zone van 10 meter. 
 

3 Grachten en reliëfherstel: 
 profielaanpassing van de grachten en afgraven dijken dempen van de 

grachten  

 vijvers minder diep maken. Vijvers Ceusters verwijderen van het puin en 
dijken  

 eiland terugbrengen op het  oorspronkelijke niveau. 
 

Geplande werken VMM. 
 

Hogere zomergrondwaterstand: 
 grote Leigracht en Leugebeek aanleggen van een plasberm aan de 

linkeroever. 
 dempen of minder diep maken van de grachten. drempels in de leigracht. 

18 januari 2021 start werken aan de steunbeer. 
 

 
 

1a 

1b 

1c 

2c 

2b 
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Meer en beter groen in Diest 

Ook in dit dossier wat werd aangebracht door de schepen van leefmilieu Rick 

Brans wordt een minimale vooruitgang geboekt. Via de open milieuraad 
werden er verschillende voorstellen gedaan rond straten en pleintjes maar op 

de realisaties moeten we nog wachten. De enige realisatie is een pleintje waar 
men vaste planten heeft aangebracht in plaats van eenjarige plantjes en de 

bloembollen op de ring werden inmiddels geplant. De ingroening van de gevel 
van het stadhuis heeft men via een project ingediend bij de provincie maar dit 

dossier werd niet weerhouden nu is men op zoek naar andere mogelijkheden 
om een beperktere versie te realiseren. Om vier bomen te vervangen op de 

veemarkt ging men bekijken of men nog twee bomen dit jaar kon planten de 
andere twee zullen pas volgende begroting worden opgenomen. Via de Gmina-

raad heeft Natuurpunt bij de schepen op aangedrongen om in 2021 dezelfde 
inzet toe te passen voor natuur en milieu als dat hij tot nu toe deed voor de 

sport. Gelukkig zijn verschillende inwoners van de stad die de handen uit de 
mouwen hebben gestoken zodat er toch wat tegeltuintjes en perkjes werden 

aangepakt. 

 
Prioriteiten handhaving 2020/2025. 

Begin september legde de schepen een mooi handhavingsplan voor op de 
Gmina-raad hierin stond dat:  

klasse 2- inrichtingen: 40% van de controles (12 per jaar), waarbij we 
voorzien om jaarlijks 1 tot 3 inrichtingen die na 2017 gedeclasseerd zijn in de 

planning op te nemen klasse 3- inrichtingen: 60% van de controles (18 
per jaar), waarvoor we een verdeling hanteren als volgt:  

1) inrichtingen met een reële milieu-impact/ reëel risico voor de 
omgeving (vb. garages, wassalons, koelinstallaties, grondwaterwinningen,…): 

80% (15 per jaar)  
2) inrichtingen met een kleine milieu-impact/ beperkt risico voor de 

omgeving (vb. bakkerijen, particuliere bronbemalingen, particuliere 
warmtepompen,…): 20% (3 per jaar)  

Aan de hand van de jaarlijkse overzichten zal er regelmatig een evaluatie 

gebeuren, en indien nodig worden bijkomende initiatieven genomen of 
middelen voorzien om de vooropgestelde prioriteiten en streefdoelen te 

behalen. 
Een mooi plan dus maar bij de eerste concrete handhaving die we via de 

gmina-raad hebben aangekaart nl. de groene buffer rond het industrieterrein 
van Molenstede is er van handhaving geen sprake. 

De stad wil dit slechts aanpakken wanneer  
een bedrijf niet in orde is met de opgelegde  

voorwaarden uit eerder verkregen vergunningen,  
zoals de realisatie van de buffer, zal er geen  

nieuw gunstig advies gegeven worden over een 
nieuwe aanvraag tot uitbreiding of dergelijke.  

Dus ze zullen eerst de eerder opgelegde  
voorwaarden moeten uitvoeren (of moeten 
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aantonen in hun dossier hoe ze dit gaan aanpakken). Door het dossier bewust 

niet te vergunnen, gedogen we ook de niet- realisatie van de buffer niet of 

moet dit niet opnieuw als voorwaarde opleggen.  
Deze alternatieve aanpak om tot een oplossing te komen, lijkt bij dit eerste 

bedrijf waarbij we dit hebben toegepast,  ondertussen stilaan zijn vruchten af 
te werpen. 

Met andere woorden we schuiven dit dossier voor ons uit in plaats van 
onmiddellijk op te treden en te eisen dat de groene buffer van 10 meter terug 

wordt hersteld. Gelukkig is er één bedrijf dat zijn verantwoordelijkheid zal 
nemen en overgaan tot het herstel van de groene buffer. 

 
Actieplan restafval 2020. 

Begin maart 2020 vond er een visitatie plaats door OVAM bij stad Diest.  
De restafvalcijfers voor Diest liggen immers aanzienlijk hoger dan deze van 

vergelijkbare gemeentes. Het streefcijfer voor restafval ligt in Diest op 122 
kg/inwoner.  

In 2018 bedroeg het restafvalcijfer echter 166 kg/ inwoner als we het 

streefcijfer niet halen kunnen er sancties volgen. 
Een correctie gebeurde in de aangifte van 2019, waardoor er al een daling is in 

het restafvalcijfer van 166 kg/ inwoner in 2018 naar 129,4 kg/ inwoner in 
2019 

Acties: 
1 Scheiding bedrijfsafval van veegvuil en gemeentevuil. 

 Veegvuil = afval afkomstig van het machinaal vegen van straten  
 Gemeentevuil = afval van straatvuilbakjes, manueel vegen/ Glutton, het 

opruimen van zwerfvuil en sluikstort 
 Bedrijfsafval = afval opgehaald door de technische diensten bij de 

stadsdiensten, evenementen, uithuiszettingen,… 
2 Betere sortering van gemeentevuil. 

3 Aparte inzameling keukenafval via invoering optimo in 2022.  
Met dit systeem worden tot 6 afvalfracties (pmd, groenafval, organisch 

keukenafval, restafval, textiel, zachte kunststoffen) op eenzelfde dag 

ingezameld.  
4 Uitbreiding PMD met zachte plastics  met een nieuwe blauwe zak 

vanaf 1 april  2021. 
5 Preventie en sensibiliserende acties. 

 Verplicht gebruik van herbruikbare bekers bij evenementen. 
 Verder inzetten op zwerfvuilvrijwilligers via het ‘netheidscharter’ en 

‘Operatie Proper’  van Mooimakers. 
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Dassenaarde : wat zagen we in 2020 en wat brengt 2021 
 
Over verdroging en rewilding 
 
Mijn bijdrage voor deze nieuwsbrief, die als middel wordt gebruikt om in Corona-tijden toch een 
soort van algemene vergadering te houden, wil ik over een toch wat andere boeg gooien. Niet 
weer een brede terugblik, over wat we allemaal hebben gedaan, maar wel een gelegenheid om stil 
te staan bij twee andere dingen. Enerzijds bij een groot probleem dat zich ook in Dassenaarde 
afspeelt, anderzijds bij wat als ‘rewilding’ bekend staat. Dat laatste wil ik toelichten, en mijn mening 
erover uiten, mede om andermans visie erover te kennen ook. En verder zal ik een beperkte blik 
werpen op wat komt, in 2021. 
 
Dat groot probleem, dat gaat over verdroging. Al in 2019 viel Dassenaarde langere tijd letterlijk 
droog. In 2020 ging dat ‘crescendo’, met maandenlang de grachten kurkdroog, het trilveen 
compleet uitgedroogd, weinig of geen kwel. We stonden echt versteld over die nieuwe situatie, en 
hoe zich die zo langzaamaan nestelt als een weerkerend iets. Beangstigende toestand, die z’n 
sporen nalaat. Waar moeten onze amfibieën nog water vinden, waar de eenden water, de libellen 
enz.? Wat met de moerasflora, incl. soms zeldzame soorten, met bomen zoals zwarte els en wilg 
die graag met de voeten in het water staan enz.? 
Wat moet er gebeuren, om de boel zo nat mogelijk te houden? Tja, we kunnen zeker lokaal een 
aantal maatregelen, op het terrein zelf dan, nemen. Anderzijds zit het uiteraard grotendeels elders, 
en is gekoppeld aan dat andere mega-probleem: de klimaatsverandering. Dat is zo mogelijk de 
grootste uitdaging ooit, sinds mensenheugenis, om die tegen te gaan, of eerder de ontwikkelingen 
af te remmen. Daar gaan we hier niet in detail verder op in. Elders valt daar genoeg over te lezen. 
Op het terrein gaat het om water bijhouden, zo lang als kan. Door her en der afvoergeulen te 
dempen, nieuwe waterpartijen te voorzien (wateropslag) enz. We moeten hier zeer zeker verder 
over nadenken, en dus overgaan tot een aantal acties op onze terreinen. 
 
Opiniestukje over ‘rewilding’ 
Dat andere waar ik het even wil over hebben, is wat ze in het Engels omschrijven als ‘rewilding’. 
Vertaal het zo je wil als ‘de natuur opnieuw laten verwilderen’. Dat is een onderwerp dat me te pas 
en te onpas wel bezighoudt. Uiteraard weet ik dat een heleboel van onze mooie natuurelementen 
er maar zijn door tussenkomst van de mens, ook zo in Dassenaarde. Vandaar dat wij blijven 
beheren, net om die soorten, die afhankelijk zijn van een bepaalde systematiek, bijvoorbeeld 
maaien, hooien en dus afvoer van nutriënten, te koesteren. Tegelijk merk ik op het terrein soms de 
drang om nog meer te beheren, en de natuur te ‘kadreren’ ook. “Ah, dit was hooiland dus daar 
moeten we terug naartoe.”, is iets wat soms voorbijkomt, en soms ook door ondergetekende wordt 
gepredikt. Ik ondervind bij menigeen soms een bredere drang om zoveel als kan percelen ‘spic en 
span’ te leggen: alles netjes en proper. 
‘Rewilding’ is net iets makkelijker op een plek als de Oostvaardersplassen, waar er 5600 hectares 
ter beschikking zijn. Daar hebben bijvoorbeeld grote kuddes grote grazers een ongeziene vrijheid 
en kunnen vele processen spontaan verlopen enz. Ik weet ook wel dat wij dat hier niet hebben, 
toch wil ik een pleidooi houden om zo nu en dan, her en der, bepaalde zaken aan de natuur over te 
laten, de vrije loop te laten. Daaronder valt voor mij kiezen voor een maai- en hooibeheer, maar in 
een rotatief systeem: bepaalde percelen maaien we, en laten ze dan een paar jaren ongemoeid. 
Dat gaan we nu toepassen in de vallei van Dassenaarde: we gooien de boel niet helemaal plat, 
maar gaan dit jaar een paar stukken doen, die we dan 2 à 3 jaren, of zelfs langer, ‘gerust’ laten. Zo 
kan er een bepaalde verwildering – of noem het natuurontwikkeling – optreden, waar ruigtekruiden 
een plek krijgen, waar jonge boompjes kunnen groeien enz. Die ruigtekruiden oefenen een enorme 
aantrekkingskracht uit op veel insecten: zweefvliegen, bijen, hommels, vlinders, boktorren enz. In 
de ruigte kunnen vogels schuilen, kleine zoogdieren nestelen enz. Verder kunnen we er voor 
kiezen waar er dient gemaaid te worden, om telkens stroken te laten staan. Stroken met bloeiende 
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planten, nectarbron voor vele ongewervelden, maar ook refugium voor kleine vogels en 
zoogdieren. En als we de grachten ruimen kunnen we evenzeer bepaalde stukken gracht 
ongemoeid laten, o.w.v. een gelijkaardige functie. 
Het gaat allemaal over balans natuurlijk. Tuurlijk moeten wij het beheer blijven voeren, conform het 
beheerplan. Afspraken zijn afspraken. Toch moeten we naar een gezonde balans zoeken tussen 
‘spic en span’ en ‘rewilding’. Misschien zijn er bepaalde zaken echter aan herziening toe, ook 
omdat we nieuwe dingen leren, of op het terrein zien. Ik poneer hier mijn mening, gegroeid vanuit 
waarnemingen op het terrein, uit beheerervaring, uit gesprekken met vrienden. Indien je er van 
gedachten wil over wisselen, contacteer me gerust. 
 

 
 
2021: veel te doen 
In het nieuwe jaar staat veel te gebeuren. Dat gaat deels over flinke reservaatsuitbreiding, met 
nieuwe kansen voor natuur en deels recreatie. We hopen een start te kunnen nemen met de 
afrastering op de Lazarijberg, opdat grazers er ons kunnen helpen bij het beheer. Op Grootveld 
verwelkomen we eerstdaags voor de eerste keer geiten, die zullen assisteren bij het onder controle 
houden van de Amerikaanse vogelkers. We dromen van de realisatie van een brug over de Grote 
beek, nabij het blauwgrasland, louter voor wandelaars. Zo zou een hele mooie, nieuwe wandellus 
kunnen ontstaan. We dromen ook van kleine bevertjes, letterlijk ja: de burcht is in de maak, en 
vormt hopelijk een thuis voor een bever-gezin. We kijken hopelijk uit naar een nieuwe editie van 
Werkfolk, als het allemaal weer een beetje mag (Corona). En we blijven tientallen, nee, honderden 
mensen op maandbasis hartelijk verwelkomen in Dassenaarde, om te komen genieten van het 
unieke landschap, en de unieke natuurwaarden. Genoeg te doen dus! De dynamiek brengt ons 
‘werk op de plank’ maar tegelijk positieve energie. We zijn er helemaal zeker van dat menigeen het 
werk van Natuurpunt erg waardeert, ook in Dassenaarde. Corona bracht de mensen weer een 
beetje dichter bij de natuur, en dat brengt verwondering voor natuur en landschap teweeg. Laat 
ons dat in de toekomst vasthouden! 
 
Filip Meyermans 
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BEGROTING 2021 

Inkomsten:         Euro 

Organisatie cursus bijen:      0440 

Organisatie lezing paddestoelen:     0070 

Subsidies:         0450 

Afdracht Natuurpunt Mechelen:     1000 

Inkomsten activiteiten:       0900 

Inkomsten werkfolk:       1700 

 Totaal:          4560      

  

Uitgaven:         Euro 

Kosten activiteiten:       0800 

Communicatie (druk, verzending, website, …):   1800 

Organisatie cursus bijen:      0375 

Organisatie lezing paddestoelen:     0125 

Uitgaven werkfolk:       2200 

Afdelingsbijdrag NP Oost-Brabant:     0250 

(Reservatenfonds:        1000) 

  

Totaal:          5550 (6550) 
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